
Gemeente A Huizen

Onderwerp: Beantwoording vragen beëindiging begeleiding jeugdigen door Briedis

Huizen: 18 juni 2021 Uw brief van: n.v.t. Nummer:

Uw kenmerk: n.v.t. Bijlagen: -

Bij beantwoording van deze brief, graag datum, nummer en onderwerp vermelden.

Geachte leden van de commissie sociaal domein

Vragen D66 Fractie:

1. Wat zijn de redenen dat het certificaat is omgezet?
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Op 18 mei 2021 hebben verschillende fracties tijdens de commissievergadering Sociaal Domein 
vragen gesteld naar aanleiding van een mededeling van wethouder Hoelscher, inzake het beëindigen 
van de begeleiding van jeugdigen door gecertificeerde instelling Briedis. Hieronder leest u de 
antwoorden van het college van de gemeente Huizen op deze vragen.

Het Keurmerkinstituut (KMI) is door het Ministerie van justitie en Veiligheid aangewezen als de 
certificerende instelling. Briedis beschikte in 2020 als nieuwe uitvoerder van de jeugdbescherming en 
-reclassering over een voorlopig certificaat. Tijdens de certificatieaudit van het KMI in maart en 
september 2020 zijn afwijkingen geconstateerd waarvoor Briedis een verbeterplan heeft opgesteld. 
Eind 2020 constateerde het KMI dat met de ingezette verbetermaatregelen van Briedis voldoende 
vooruitgang was geboekt. Daarop heeft het KMI Briedis een regulier certificaat verstrekt. Begin april
2021 heeft het KMI een controleaudit verricht naar aanleiding van het verstrekken van het reguliere 
certificaat. Tijdens deze audit bleek dat Briedis de ingezette verbetering niet heeft kunnen voortzetten. 
Ditmaal heeft het KMI acht kritische afwijkingen geconstateerd en naar het oordeel van het KMI was 
de situatie verslechterd ten opzichte van maart/ september 2020.

In deze mededeling is door het Keurmerkinstituut (KMI) het reguliere certificaat van de 
instelling Briedis omgezet naar een beëindigingscertificaat. De instelling Briedis voldoet niet 
meer aan de vereisten. Tot en met de overdracht mag de instelling alleen nog de bestaande 
cliënten begeleiden. De redenen klinken zwaarwegend en zorgwekkend, wat zijn de redenen 
dat het certificaat is omgezet? Zoals de wethouder in de mededeling aangeeft verbaasd het 
hem dat het zo snel is gegaan en dat er bij de gemeente geen signalen bekend waren dat de 
instelling niet voldoende voldoet aan de vereisten. Hoe kan dit als dit een nieuwe partij betreft? 
Wordt er bij nieuwe partijen geen extra controle uitgevoerd? Naar aanleiding van dit voorbeeld, 
welke maatregelen worden genomen om dit in de toekomst te voorkomen?



Vragen Dorpsbelangen Huizen Fractie:

Vragen CDA Fractie:

Vorig jaar in is er €50.000 voorschot aan Briedis uitbetaald. Dit bedrag zou later verrekend 
worden voor geleverde diensten. Staan er op dit moment nog tegoeden bij Briedis uit?

3. Wordt er bij nieuwe partijen geen extra controle uitgevoerd? 
Zie vraag 1.
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4. Welke maatregelen worden genomen om dit in de toekomst te voorkomen? 
Er wordt onderzocht welke maatregelen er genomen kunnen worden zoals bijvoorbeeld het verplicht 
verstrekken van alle informatie die volgt uit een audit. Dit is niet vanzelfsprekend omdat het 
bedrijfsgevoelige informatie betreft. Het doel van de certificering is om het toezicht op de 
jeugdbescherming en jeugdreclassering efficiënt te laten verlopen, en de uitvoerende organisaties niet 
onnodig te belasten met audits en inspecties. Op basis van het recent afgegeven reguliere certificaat 
mochten wij er op vertrouwen dat Briedis voldeed aan de certificatiecriteria en de daarbij behorende 
kwaliteitseisen.

Bij een mondelinge toelichting is door het KMI aangeven dat het KMI er geen vertrouwen in heeft dat 
Briedis alsnog op korte termijn aan het normenkader kan voldoen. Voor zover wij hebben kunnen 
vaststellen heeft het KMI geen waarschuwing en/of een plan van aanpak gevraagd om de 
geconstateerde tekortkomingen te herstellen en is direct overgegaan tot het verstrekken van een 
beëindigingscertificaat. Briedis voldeed volgens het KMI niet aan de eisen voor het verstrekken van 
een overbruggingscertificaat (waarbinnen een Gl vier maanden de tijd krijgt de geconstateerde 
tekortkomingen te herstellen) en het KMI zag zich daarom genoodzaakt een beëindigingscertificaat te 
verstrekken. De rapporten die onderliggend zijn aan de certificering of audits zijn niet openbaar en 
worden door het KMI uitsluitend verstrekt aan de gecertificeerde instelling.

Eerste reactie van CDA Huizen is grote teleurstelling dat een organisatie die vanwege haar 
innovatieve wijze van werken is geselecteerd om de zorg voor hele kwetsbare jongeren te 
mogen verlenen, haar werkzaamheden moet stil leggen juist in deze tijd van grote wachtlijsten 
en schaarste in deze zorg.
Wij horen graag van de wethouder of hij kan toelichten wat precies het innovatieve aspect was 
van Briedis waarop zij zijn geselecteerd. Heeft u misschien ook inzicht kunnen krijgen hoe de 
jongeren en hun ouders deze werkwijze hebben gewaardeerd? En heeft de wethouder wellicht 
ook inzicht of dit innovatieve aspect ook door andere aanbieders wordt toegepast die mogelijk 
deze zorg voor de betreffende jongeren kunnen overnemen?

2. Hoe kan dit als dit een nieuwe partij betreft? 
Zie vraag 1.

1. Staan erop dit moment nog tegoeden bij Briedis uit?
Wij hebben het verzoek van Briedis om een voorschot te verlenen in eerste instantie afgewezen, maar 
als gevolg van capaciteitsproblemen bij de overige gecertificeerde instellingen, waren we later 
genoodzaakt deze alsnog uit te betalen om zorgcontinuiteit te kunnen bieden aan kwetsbare kinderen 
en hun ouders.
Het voorschot waaraan u refereert betreft een regionaal voorschot waarvan het aandeel van de 
gemeente Huizen € 11.434 bedraagt. Dit bedrag is nog niet verrekend en valt binnen de positie van 
schuldeisers. Wij zullen er uiteraard alles aan doen om het geld terug te krijgen, maar de kans daarop 
is gelet op het faillissement niet groot.
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2. Heeft u misschien ook inzicht kunnen krijgen hoe de Jongeren en hun ouders deze werkwijze 
hebben gewaardeerd?
Informatie van jeugdigen en ouders over de waardering van de werkwijze die Briedis hanteert is op dit 
moment niet beschikbaar.

3. En heeft de wethouder wellicht ook inzicht of dit innovatieve aspect ook door andere 
aanbieders wordt toegepast die mogelijk deze zorg voor de betreffende jongeren kunnen 
overnemen?
Gecertificeerde Instellingen mogen op basis van de Jeugdwet zelf geen jeugdhulp verlenen. In het 
proces van de overgang wordt bekeken of het mogelijk is om de ondersteuningsrelatie met de huidige 
jeugdhulpbeschermer in stand te houden. Voor zover bekend wordt de methodiek niet door andere 
Gecertificeerde Instellingen gebruikt. Er wordt wel bekeken wat de mogelijkheden zijn om de 
ontwikkelde methodiek te behouden.

1. Wij horen graag van de wethouder of hij kan toelichten wat precies het innovatieve aspect 
was van Briedis waarop zij zijn geselecteerd.
Het innovatieve aspect betreft met name de wijze waarop de regie rondom de jeugdige en de 
bijbehorende gezinnen georganiseerd wordt. De professionals bij Briedis hebben meer tijd en 
persoonlijke aandacht voor het kind en het gezin. Ook wordt er gestreefd om de meeste trajecten 
binnen twee jaar succesvol af te ronden.

P.W.J.Veldhuisen
gemeentesecretaris


